

Beitragstabelle / Table of premiums

Alter / Age*	Tarif / Tariff DOGP 2	Tarif / Tariff BD 2	Tarif / Tariff PVN**	Krankentagegeld / Daily sickness allowance EKT43 (50,- €)
0-16	227,82 €	182,25 €	32,52 €	-
17-18	298,91 €	182,25 €	32,52 €	3,80 €
19	298,91 €	239,08 €	33,18 €	3,80 €
20	298,91 €	239,08 €	33,86 €	3,90 €
21	246,64 €	129,28 €	34,56 €	3,90 €
22	254,25 €	137,41 €	35,28 €	3,90 €
23	261,80 €	145,54 €	36,03 €	4,00 €
24	269,27 €	153,76 €	36,80 €	4,00 €
25	276,63 €	162,07 €	37,59 €	4,10 €
26	283,88 €	170,46 €	38,41 €	4,10 €
27	290,90 €	178,94 €	39,26 €	4,10 €
28	297,74 €	187,51 €	40,15 €	4,20 €
29	304,28 €	196,16 €	41,06 €	4,30 €
30	310,47 €	203,38 €	42,01 €	4,30 €
31	316,27 €	209,17 €	42,99 €	4,40 €
32	321,55 €	213,52 €	44,01 €	4,50 €
33	326,29 €	216,43 €	45,07 €	4,60 €
34	330,37 €	217,91 €	46,18 €	4,70 €
35	334,85 €	219,48 €	47,32 €	4,90 €
36	339,76 €	221,22 €	48,52 €	5,00 €
37	345,09 €	222,97 €	49,77 €	5,20 €
38	350,94 €	224,88 €	51,07 €	5,40 €
39	357,31 €	226,89 €	52,43 €	5,60 €
40	364,25 €	229,06 €	53,86 €	5,80 €
41	371,74 €	231,33 €	55,34 €	6,10 €
42	379,91 €	233,85 €	56,90 €	6,30 €
43	388,74 €	236,64 €	58,54 €	6,60 €
44	398,30 €	239,69 €	60,25 €	6,90 €
45	408,59 €	244,52 €	62,06 €	7,20 €
46	419,69 €	251,48 €	63,95 €	7,50 €
47	431,60 €	260,21 €	65,95 €	7,80 €
48	444,34 €	270,99 €	68,05 €	8,10 €
49	457,99 €	283,64 €	70,27 €	8,50 €
50	471,76 €	296,80 €	72,60 €	8,80 €
51	485,49 €	309,97 €	75,07 €	9,20 €
52	499,33 €	323,48 €	77,67 €	9,50 €
53	513,11 €	337,26 €	80,42 €	9,90 €
54	526,93 €	351,30 €	83,33 €	10,20 €
55	540,69 €	365,60 €	86,40 €	10,60 €
Unfallversicherung / accident insurance				6,00 €
Privathaftpflichtversicherung / liability insurance				6,00 €

Beiträge in EUR pro Monat - *Als Eintrittsalter gilt die Differenz zwischen dem Geburtsjahr und dem Kalenderjahr des Vertragsbeginn.

Premiums in EUR per month - *Age at entry is the difference between the year of birth and of the year when the contract starts.

** Beitragsfreiheit bei Kindern: ** Exemption from contributions for children:

Kinder, die die folgenden Voraussetzungen erfüllen, haben Anspruch auf Beitragsfreiheit in der Pflege-Pflichtversicherung:

mindestens ein Elternteil ist privat pflegepflichtversichert; das Kind hat nicht als eigenständiges Mitglied oder mitversicherte Person

Versicherungsschutz in einer gesetzlichen Krankenkasse; es geht weder einer hauptberuflichen und selbstständigen Tätigkeit nach, noch bezieht

es ein Gesamteinkommen, das regelmäßig die Geringfügigkeitsgrenze (2022: 450,- €) übersteigt; es ist unter 23 Jahre alt bzw. unter 25 Jahre alt

und befindet sich noch in Schul- bzw. (unentgeltlicher) Berufsausbildung oder leistet ein freiwilliges soziales oder ökologisches Jahr ab. Die

Beitragsfreiheit wird bis zur Vollendung des 25. Lebensjahres gewährt. Danach erfolgt die Beitragseinstufung zum erreichten Alter.

Children who meet the following requirements are entitled to exemption from contributions to compulsory nursing care insurance: at least one

parent is privately insured with compulsory nursing care insurance; the child does not have insurance coverage in a statutory health insurance

fund as an independent member or co-insured person; he or she does not pursue a full-time and self-employed activity, nor does he or she

receive a total income that regularly exceeds the marginal earnings threshold (2022: €450); he or she is under 23 years of age or under 25 years of

age and is still in school or (unpaid) vocational training or is completing a voluntary social or ecological year. The exemption from contributions is

granted until the age of 25. After that, the contribution is classified according to the age reached.